
مدیر ملی طرح تکاپو گفت: در حال حاضر برای هر کیلو زعفران 
در  خریداران  همان  اما  کنند  می  پرداخت  دلار   ۳۰۰ تنها  ایرانی 
بازارهای جهانی، زعفران را به قیمت هر کیلوگرم حداقل ۷۰۰۰ 

دلار می فروشند.
رضا تازیکی با بیان اینکه قیمت زعفران صادراتی ایران از ۴۰۰۰ 
دلار در ۱۰ سال پیش به ۳۰۰ دلار در سال ۹۹ رسیده است، اظهار 
داشت: متأسفانه هم اکنون هر کیلوگرم زعفران صادراتی ایران به 

طور میانگین بین ۳۰۰ تا حداکثر ۴۰۰ دلار صادر می شود.
مدیر ملی طرح تکاپو )توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار( اضافه 
هر   ،۱۳۹۰ تا   ۱۳۸۸ سال های  در  که  است  حالی  در  این  کرد: 
می شد.  دلار صادر   ۵۰۰۰ تا   ۴۰۰۰ بین  ایرانی  زعفران  کیلوگرم 
از طرفی، قیمت نهایی خرده و عمده فروش زعفران در بازارهای 
جهانی از سال ۱۳۹۰ تاکنون بین ۵ تا ۷ هزار دلار در هر کیلوگرم 
زعفران بوده و هیچ تفاوتی در قیمت نهایی زعفران اتفاق نیفتاده 

است.
تازیکی ادامه داد: در واقع، با افزایش قیمت دلار در داخل کشور، 
بازار  یعنی  است؛  یافته  کاهش  کشور  صادراتی  زعفران  قیمت 
جهانی و خریداران خارجی زعفران که ۸ سال پیش حاضر بوده 
اند به ازای هر کیلو زعفران، ۶۰۰۰ دلار پرداخت کنند، در حال 
حاضر برای هر کیلو زعفران ایرانی تنها ۳۰۰ دلار پرداخت می کنند 

بازارهای جهانی، زعفران را به قیمت هر  اما همان خریداران در 
کیلوگرم حداقل ۷۰۰۰ دلار به فروش می رسانند و سودی در حدود 
۶۷۰۰ دلار در هر کیلو زعفران نصیب واسطه یا فروشنده نهایی 

زعفران در خارج از کشور می شود.
به گفته وی مصرف کننده نهایی در بازارهای بین المللی زعفران 
ایرانی را به قیمت هر کیلوگرم بالای ۱۰۰ میلیون تومان دریافت 
می کند، در حالیکه هر کیلوگرم زعفران در ایران به زحمت به ۱۰ 
میلیون تومان می رسد. در واقع سود اصلی زعفران ایران به جیب 

دلالان بین المللی زعفران می رود.
تازیکی ادامه داد: یکی از مهم ترین دلایل این موضوع، آن است 
که عمده خریداران خارجی زعفران ایرانی، در واقع ایرانیان خارج 
از صادرکنندگان این محصول به  از کشور هستند که زعفران را 

صورت ریالی خرید می کنند.
این  رفع  برای  گذاری  سیاست  و  تدبیر  گفت:  مسئول  مقام  این 
مشکل از آنجا دارای اهمیت است که فروش زعفران به صورت 
دلاری و به قیمت های واقعی، اولًا موجب افزایش چشمگیر قیمت 
و ارزش زعفران صادراتی کشور به میزان حداقل ۱۰ برابر فعلی 
می شود و از طرفی موجب افزایش ارزش و سود در تمام زنجیره 
ارزش زعفران از مزرعه تا صادرات خواهد شد، به طوری که میزان 
سودآوری هر بخش از زنجیره ارزش زعفران بیش از ۸ برابر شده 

و ضمن افزایش ارزآوری برای کشور، موجب اشتغال بیشتر، رونق 
این زنجیره  افزایش سطح معیشت و رفاه کشاورزان و فعالیت  و 

خواهد شد.
افزود:  حوزه  این  در  پیشنهادی  راهکارهای  به  اشاره  با  تازیکی 
برای صادرات هر  ارزی  تعهد  افزایش سقف  راهکار کوتاه مدت، 
کیلوگرم زعفران به ۳۰۰۰ دلار و راهکار میان مدت و بلند مدت، 
از  متشکل  صادراتی  مشترک  کنسرسیوم های  ایجاد  و  تقویت 
شرکت های صاحب برند صادراتی و حمایت از حضور در بازارهای 
بین المللی و زنجیره فروش به صورت خرده فروشی زعفران است.

حوزه  در  گذاری  سرمایه  شرکت های  به  تسهیلات  اعطای  وی 
راهکارها  دیگر  از  را  زعفران  ترکیبی  و  جانبی  محصولات  تولید 
عنوان کرد و گفت: اعطای سوبسید و تحقیق برای شرکت هایی 
که بتوانند با عقد قرارداد با فروشگاه های زنجیره ای بین المللی یا 
برندهای بین المللی در بازار نهایی و خرده فروش با برند خود یا 

برندهای بین المللی فعالیت کنند، از دیگر راهکارهاست.
تازیکی تصریح کرد: نکته این است که با توجه به اینکه بیش از 
۹۰ درصد زعفران جهان توسط ایران تولید می شود، افزایش قیمت 
صادراتی زعفران و اجبار به این موضوع، مشکلی در صادرات این 
کاهش  زعفران  نهایی  قیمت  زیرا  کرد،  نخواهد  ایجاد  محصول 

نیافته است.

در  تعرفه ای  افزایش  بود  شده  عنوان  این  از  پیش  که  درحالی 
بسته های  اینترنتی اپراتورهای همراه صورت نگرفته، معاون وزیر 
تعرفه  درصدی   ۱۰۰ افزایش  و  گرانفروشی  کرد  اعلام  ارتباطات 
تعزیرات  و  حمایت  سازمان  به  موبایل،  اپراتور  دو  در  اینترنت 

حکومتی ارسال شده است.
افزایش قیمت  از  در روزهای گذشته، کاربران در فضای مجازی 
بسته های اینترنتی در اپراتورهای همراه خبر داده و اعتراض کردند. 
-رئیس  جوشقانی  فلاح  حسین  واکنش  به  منجر  موضوع  این 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی- شد که اعلام کرد: 
که  حالی  در  همراه،  تلفن  اپراتورهای  برخی  در  قیمت  بالابردن 
مجازی  فضای  به  بیشتری  وابستگی  کرونا  شیوع  به دلیل  مردم 
با  تنظیم  سازمان  و  است  غیرمعقول  و  غیرمنطقی  کرده اند،  پیدا 

آن مخالفت کرده.
مقررات  تنظیم  کمیسیون   ۲۶۶ مصوبه  به  اشاره  با  همچنین  او 

 )SMP( ارتباطات گفت: براساس این مصوبه اپراتورهای مسلط
برای تغییر تعرفه های عادی و تشویقی سرویس هایشان باید تایید 
در  قیمت  افزایش  اینکه  به  توجه  با  کنند.  دریافت  را  رگولاتوری 
برخی اپراتورهای تلفن همراه بدون تایید رگولاتوری انجام شده، 
این افزایش قیمت ها برخلاف مقررات بوده و تمامی قیمت ها باید 

به قبل بازگردد.
موضوع  به  دیگر  بار  گذشته  شب  همچنین  جوشقانی  فلاح 
گران فروشی اپراتورها اشاره کرده و در توییتر نوشت: گرانفروشی 
و تخلف دو اپراتور موبایل، در مورد افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه 
اینترنت، به سازمان حمایت و تعزیرات حکومتی ارسال شد. باید 
تا ریال آخر پولهای مردم را بازگردانند. کاهش مدت زمان پروانه 
هم در انتظار آنهاست. هفته  آتی هم کمیسیون تنظیم کاهش نرخ 

تعرفه مکالمات و پیامک را بررسی خواهد کرد.
-مدیرکل  قره داغی  پیمان  این  از  پیش  که  است  درحالی  این 

داده  توضیح  رگولاتوری-  از حقوق مصرف کننده  دفتر حفاظت 
آن  از  کاربران  آنچه  و  نگرفته  صورت  تعرفه ای  افزایش  بود 
از بسته های پرمصرف بوده  ناراضی بودند، درواقع حذف برخی 
تعرفه  ارائه  برای  غالب  اپراتورهای  اینکه  به  توجه  با  و  است 
بسته ها  این  حذف  اما  بگیرند،  تاییدیه  سازمان  از  باید  حتما 
اخطار  اپراتورها  به  انجام شده،  تاییدیه سازمان  از کسب  بدون 
اپلپکیشن   هم  و  پورتال  در  هم  دوباره  بسته ها  تا  شده  داده 

گیرد. قرار  اپراتورها 
هرچند این بسته ها در وب سایت این اپراتورها موجود بود و تنها 
از درگاه های دیگر از جمله اپلیکیشن های مربوط به این اپراتورها 
و USSD آنها حذف شده بود، اما از آنجایی که کاربران بیشتر 
از  و  نمی کنند  مراجعه  وب سایت  به  بسته  خریداری  برای  مواقع 
این  از  بسته ها  حذف  با  می کنند،  خرید   USSD یا  اپلیکیشن 

درگاه ها مواجه شدند.

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن تاکید بر اینکه 
نبود نظارت و کنترل بر بازار زمینه افزایش قیمت ها را فراهم کرده 
است می گوید تفاوت قیمت لوازم خانگی در بازار و سامانه ۱۲۴ به 

گرانی این محصولات دامن زده است.
معادن مجلس  و  فیروزی سخنگوی کمیسیون صنایع  اله  حجت 
درباره افزایش قیمت لوازم خانگی، گفت: نبود نظارت و کنترل بر 
بازار زمینه افزایش قیمت ها را فراهم کرده است، در واقع دولت با 
رها کردن بازار، میدان را برای جولان سوداگران باز گذاشته، وجود 

انبارهای لوازم خانگی احتکار شده گواهی اثبات این ادعا است.

نماینده مردم فسا در مجلس شورای اسلامی قصور بانک مرکزی 
از دلایل  را یکی دیگر  اولیه  واردات مواد  برای  ارز  در تخصیص 
گرانی لوازم خانگی دانست و افزود: ممنوعیت واردات لوازم خانگی 
در  داد  کاهش  را  بازار  به  محصول  این  عرضه  میزان  کشور،  به 
نتیجه با از بین رفتن تعادل عرضه و تقاضا قیمت ها صعودی شد.

وی اظهار کرد: اگرچه در فصل تابستان به دلیل افزایش ازدواج ها، 
تقاضا برای خرید لوازم خانگی بیشتر شده و قیمت ها افزایش می 
یابد اما این موضوع نباید به بهانه ای برای نابسامانی بازار و عدم 

نظارت ها تبدیل شود.

این نماینده مردم در مجلس یازدهم درباره انتشار اخباری مبنی بر 
بازار در سامانه  از  لوازم خانگی گرانتر  اینکه برخی تولیدکنندگان 
۱۲۴ ثبت می کنند، تصریح کرد: تفاوت قیمت لوازم خانگی در بازار 

و سامانه ۱۲۴ به گرانی این محصولات دامن زده است.
از عملکرد  انتقاد  با  سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
سیستم های نظارتی، اضافه کرد: در حال حاضر مردم تاوان عدم 
نظارت بر قیمت ها و رها شدگی بازار را می دهند، به نظر می رسد 
ناظر  دستگاه های  از  برخی  با  باید  وضعیت  این  ساماندهی  برای 

برخورد شود تا عملکرد آنها بهبود یابد.

نماینده مردم شهرضا و دهاقان گفت: کارمندان زن مجلس حق 
حضور در آزمون دبیری کمیسیون را ندارند.

نماینده مردم شهرضا و دهاقان )اصفهان( گفت: از ظرفیت زنان در 
ترکیب هیات رییسه مجلس و کمیسیون ها استفاده نشده است در 

حالی که زنان نیمی از جامعه را تشکیل می دهند.
مورد  در  در مجلس،  دهاقان  و  نماینده شهرضا  سمیه محمودی، 
مقابله سیاست های ضدخانواده که مجلس یازدهم از آن به عنوان 
اولویت های خود یاد می کند افزود: وقتی در مجلس از ظرفیت 
استفاده  ها  کمیسیون  و  مجلس  رییسه  هیات  ترکیب  در  زنان 
دبیری  آزمون  در  توانند  نمی  حتی  زن  کارمندان  یا  و  شود  نمی 

ضد  های  سیاست  با  توان  می  چطور  کنند  شرکت  کمیسیون ها 
خانواده مقابله کرد در حالی که زن رکن اصلی آن است.

عدم  دولت،  به  یازدهم  مجلس  انتقادات  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
این  و  متولد می شوند  تازه  است که  به کودکانی  یارانه  پرداخت 
در حالی است هیات هفت نفره متشکل از اعضای هیات رییسه 
مجلس بعد از بررسی درخواست زنان نماینده برای حضور در هیات 
رییسه کمیسیون ها تاکید کردند که زن باید بچه داری کند و به 

امورات خانه رسیدگی کند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم گفت: این گونه اظهارنظرها 
که  است  خانواده  تعالی  و  تحکیم  تشکیل،  های  سیاست  خلاف 

زن  شود  می  باعث  که  چرا  داشتند.  فراوان  تاکید  برآن  رهبری 
احساس کند داشتن فرزند باعث دوری وی از اجتماع خواهد شد و 

در پی آن بنیان خانواده نیز تضعیف می شود.
محمودی گفت: مجلس در حالی در مورد عدم اجرای سیاست های 
تشکیل و تحکیم و تعالی خانواده می تواند انگشت اتهام به سمت 
دولت بگیرد که اصلاح دیدگاه نسبت به جایگاه زن و خانواده را 

از بدنه خود آغاز کند.
بنیان  تحکیم  در جهت  هایی  توانیم طرح  می  زمانی  افزود:  وی 
خانواده و ارتقاء جایگاه زن را به تصویب برسانیم که نگاه سنتی 

مجلس نسبت به خانم ها تغییر کند.
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رسانه بين الملل

سخنگوی وزارت بهداشت :
مجموع بيماران كرونايي
 به ۲۴۳ هزار نفر رسيد

جدید  بیمار   ۲۶۱۳ شناسایی  از  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
کووید۱۹ در کشور خبر داد.

سیما لاری سخنگوی وزارت بهداشت اظهار داشت: بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۶۱۳ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و ۴۶۸ مورد 
به ۲۴۳  کشور  در  کووید۱۹  بیماران  مجموع  شدند.  بستری 
جان  کووید۱۹  بیمار  افزود: ۱۶۰  رسید.لاری  نفر  و ۵۱  هزار 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 
۱۱ هزار و ۷۳۱ نفر رسید.به گفته سخنگوی وزارت بهداشت، 
خوشبختانه تا کنون ۲۰۴ هزار و ۸۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و 
یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. ۳۲۰۱ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.

لاری افزود: تا کنون یک میلیون و ۸۲۰ هزار و سه آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.وی هشدار داد: 
استان های خوزستان، هرمزگان، بوشهر، کرمانشاه، کردستان، 
در  و خراسان رضوی  و شرقی  آذربایجان های غربی  ایلام، 
وضعیت قرمز قرار دارند. استانهای گلستان، البرز، کرمان، یزد، 

همدان و سیستان و بلوچستان در وضعیت هشدار قرار دارند.

وزیر آموزش و پرورش : 
امکان تغيير زمان

 بازگشايی مدارس وجود دارد
وزیر آموزش و پرورش با اعلام اینکه مدارس از ۱۵ شهریور باز 
می شوند، گفت: کیفیت برگزاری کلاس ها به صورت حضوری 
و غیرحضوری تعیین می شود.محسن حاجی میرزایی با اعلام 
بازگشایی مدارس اظهار کرد: تصمیم ستاد ملی کرونا  زمان 
مبنی بر بازگشایی مدارس از تاریخ ۱۵ شهریور ماه است و ما 
تابع تصمیمات ستاد ملی هستیم.وی افزود: کیفیت برگزاری 
کلاس ها به صورت حضوری و غیرحضوری متناسب با رعایت 

شرایط پروتکل های بهداشتی تعیین می شود.
وزیر آموزش و پرورش گفت: چنانچه موج دوم شیوع کرونا که 
در آن قرار داریم، تشدید شود و تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا 

تغییر کند امکان تغییر زمان بازگشایی مدارس نیز وجود دارد.
حاجی میرزایی با اشاره به نخستین نشست کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس شورای اسلامی یازدهم خاطرنشان کرد: 
در این نشست که با حضور شورای معاونان وزارت آموزش و 
پرورش برگزار شد مباحث مهمی مطرح و نقطه نظرات نمایندگان 

و مسئولان آموزش و پرورش تبادل شد.

عادل آذر :
بازگرداندن ارزهای صادراتی در دستور

 كار ديوان محاسبات قرار گرفت
ویژه  حسابرسی  "هیات  تشکیل  از  محاسبات  دیوان  رئیس 
جهت رسیدگی و نظارت بر شرکت ها جهت بازگشت ارزهای 

صادراتی" خبر داد.
به  گفت وگویی  در  کشور،  محاسبات  دیوان  رئیس  آذر  عادل 
اقدامات این دیوان برای برگشت ارز حاصل از صادرات اشاره 
از آنجا که حوزه های صادراتی را عمدتاً بخش  کرد و گفت: 
خصوصی و پتروشیمی ها پوشش می دهند به طور مستقیم در 
حوزه رسیدگی و نظارت دیوان محاسبات نیستند، چراکه دیوان 
بر عملکرد مالی دستگاه هایی نظارت دارد که از بودجه کل کشور 
استفاده می کنند.وی از تشکیل "هیات حسابرسی ویژه جهت 
رسیدگی و نظارت بر شرکت ها جهت بازگشت ارز صادراتی" 
خبر داد و افزود: این هیات از طریق دستگاه های متولی دولتی، 
موضوع مذکور را مورد بررسی قرار می دهد تا مشخص شود 
کدام یک از دستگاه ها در بازگشت ارز صادراتی کوتاهی کرده اند.

آذر ادامه داد: "هیات حسابرسی ویژه نحوه برگشت ارز حاصل 
از صادرات" این شرکت ها به تازگی تشکیل شده است و هنوز 
گزارشی خروجی برای ارائه ندارد.به گفته رئیس دیوان محاسبات 
کشور اکثر شرکت هایی که برگشت ارز حاصل از صادرات آن ها 
دچار مشکل شده است خصوصی هستند و این مهم حتی شامل 

شرکت های پتروشیمی نیز می شود.

با مصوبه ستاد تنظیم بازار ؛
صادرات تخم مرغ ممنوع شد

بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار، ممنوعیت صادرات تخم مرغ 
از ۱۴ تیرماه به گمرکات کشور ابلاغ شد.

 علی اکبر شامانی مدیرکل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت 
صمت در نامه ای به کلیه گمرکات اجرایی کشور ممنوعیت 

صادرات تخم مرغ را ابلاغ کرد. در این نامه آمده است:
شماره  بخشنامه  پیرو  سلام  با  اجرایی-  گمرکات  کلیه 
ممنوعیت  رفع  موضوع   ۹۸.۴.۱۲. مورخ   ۱۷.۹۸.۱۳۵۶۵۷
شماره  تصویرنامه  پیوست  به  خوراکی  تخم مرغ  صادرات 
۶۰.۹۲۳۳۴ مورخ  ۹۹.۴.۱۴ دفتر مقررات صادرات و واردات 
وزارت صنعت، معدن و تجارت منضم به نامه شماره ۶۰.۹۱۵۱۴ 
مورخ ۹۹.۴.۱۲ معاون محترم بازرگانی داخلی و دبیر ستاد تنظیم 
بازار آن وزارتخانه مبنی بر اینکه »مجوزهای صادره قبلی توسط 
اتحادیه مرکزی مرغداران میهن جهت صدور تخم مرغ از تاریخ 
۹۹.۴.۱۴ ملغی گردیده است« ، عیناً جهت اقدام وفق مفاد نامه 
مزبور با رعایت قوانین و مقررات و ضوابط جاری ارسال می گردد.

با 85 هزار واحد رشد ؛
شاخص بورس ركورد زد

شاخص کل در بازار بورس ۸۵ هزار و ۳۶۳ واحد رشد داشت 
که در نهایت این شاخص به رقم یک میلیون و ۷۴۰ هزار واحد 
رسید. براساس معاملات بیش از ۶ میلیارد و ۴۷۴ میلیون سهم، 
حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش ۱۳۸ هزار و ۵۷۸ میلیارد ریال 
داد و ستد شد. همچنین شاخص کل )هم وزن( با ۱۴ هزار و 
۱۰۹ واحد افزایش به ۴۸۴ هزار و ۳۰  واحد و شاخص قیمت 
)هم وزن( با ۹ هزار و ۲۹۳  واحد رشد به ۳۱۸ هزار و ۸۱۶ واحد 
رسیدند. شاخص بازار اول ۵۰ هزار و ۵۴۰ واحد و شاخص بازار 
دوم ۲۲۱ هزار و ۴۱۸ واحد افزایش داشتند. شاخص فرابورس 
نیز بیش از ۵۲۶ واحد افزایش داشت و بر روی کانال ۱۷ هزار 
و ۸۱۱ واحد ثابت ماند.همچنین در این بازار دو میلیارد و ۷۳۶ 
میلیون برگه سهم به ارزش بیش از ۵۹ هزار و ۴۳۶ میلیارد ریال 

داد و ستد شد.

چین : 
آمريکا منشا اصلی تنش ها 

در موضوع هسته ای ايران است
سخنگوی وزارت امور خارجه چین ضمن انتقاد از سیاست 
آمریکا در برابر ایران، گفت که امیدوار است اعضای برجام 
طریق  از  را  تعهداتشان  به  پایبندی  به  مربوط  اختلافات 

گفتمان حل کنند.
مطبوعاتی  نشست  در  چین  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
خود درباره رویکرد آمریکا نسبت به توافق هسته ای گفت: 
خروج آمریکا از برجام و فشار حداکثری آن بر ایران، منشا 

اصلی تنش ها پیرامون مسئله هسته ای ایران است.
ژائو در ادامه گفت: چین امیدوار است که تمامی طرف ها 
بتوانند در چارچوب کمیسیون مشترک برجام باقی بمانند و 
اختلافات مربوط به پایبندی را از طریق گفتمان و رایزنی 

حل کنند.
این مطرح  وزارت خارجه چین در پی  اظهارات سخنگوی 
می شود که پس از تعلل کشورهای اروپایی عضو برجام در 
عمل به تعهداتشان، وزیر امور خارجه کشورمان در نامه ای 
به جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، عدم 
پایبندی این کشورها به اجرای تعهداتشان را به کمیسیون 

مشترک برجام ارجاع داده است.

روس اتم فلوت :
روسيه ساخت قوی ترين 

كشتی يخ شکن اتمی را آغاز كرد
امور  اندرکار  دست  فلوت«  اتم  »روس  دولتی  شرکت 
اتم  روس  شرکت  زیرمجموعه  روسیه  اتمی  کشتی های 
جهان  اتمی  شکن  یخ  کشتی  ترین  قوی  ساخت  آغاز  از 

خبر داد.
شرکت دولتی »روس اتم فلوت« زیرمجموعه روس اتم در 
بیانیه ای اعلام کرد: ساخت یخ شکن اتمی فوق العاده قوی 
به نام »لیدر« در کارخانه کشتی سازی شهر بالشوی کامن 

در استان پریموریه در خاور دور روسیه آغاز شد. 
این  دولتی  دهندگان  سفارش  است:  شده  گفته  بیانیه  در 
کشتی یخ شکن اتمی، شرکت روس اتم، شرکت روس اتم 

فلوت و شرکت کشتی سازی زویوزدا است.
در همین حال روزنامه ایزوستیا چاپ مسکو در بخش اخبار 
آنلاین پایگاه اینترنتی خود نوشت: کشتی یخ شکن اتمی 
»لیدر« قدرتمند ترین کشتی اتمی جهان و دارای ویژگی 

های منحصر بفرد است. 
بر اساس گزارش این رسانه، قدرت کشتی یخ شکن لیدر 
برابر  گره  )هر  دریایی  گره   ۲۲ آن  سرعت  مگاوات،   ۱۲۰
۱۸۵۲ متر در ساعت(، طول آن ۲۰۹ متر، عرض آن ۷/۴۷ 

متر و سرعت آن در عبور از یخ ۴ متر در ثانیه است.
ایزوستیا سرعت عبور کشتی لیدر از یخ را بالاترین سرعت 

در جهان خواند. 
بر  این طرح است و  شرکت کشتی سازی زویوزدا مجری 

اساس قرارداد باید آن را در سال ۲۰۲۷ تحویل دهد.
۱۲۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون روبل )معادل یک میلیارد و ۷۷۰ 
میلیون دلار( برای ساخت کشتی یخ شکن اتمی لیدر بودجه 

تخصیص یافته است. 

فرانسه خطاب به اسرائیل :
الحاق كرانه باختری بی پاسخ نمی ماند 
وزارت خارجه فرانسه به رژیم صهیونیستی هشدار داد که 
اجرای طرح الحاق کرانه باختری بی پاسخ نمی ماند و به 

سود این رژیم نیست.
خارجه  وزیر  لودریان،  ایو  ژان  داد،  گزارش  الیوم  روسیا 
فرانسه در پیامی به صائب عریقات، دبیرکل کمیته اجرایی 
سازمان آزادی بخش فلسطین )ساف( نوشت: به من اعلام 
نگران  الحاق  طرح  اجرای  احتمال  به  نسبت  که  کردید 
درصدد صلح طبق  فلسطین  آزادیبخش  سازمان  و  هستید 

قانون بین المللی و اصل دو کشوری است.
و  برای حل  تلاش  به  متعهد  همچنان  فرانسه  گفت:  وی 
فصل عادلانه و پایدار منازعه اسرائیل و فلسطین بر اساس 
نظر  از  است.  بین المللی  قانون  طبق  کشوری  دو  حل  راه 
آرزوهای  کردن  برآورده  برای  مسیر  تنها  حل  راه  این  ما 
برای داشتن دو کشور در کنار  اسرائیلی ها  و  فلسطینی ها 

یکدیگر است.
لودریان ادامه داد که کشورش همچنان به فعالیتش در برابر 
سرگیری  از  شرایط  تضعیف  موجب  که  اقداماتی  هرگونه 
مذاکرات شود و بویژه سیاست شهرک سازی، ادامه می دهد.

وی از مقامات اسرائیل خواست که از انجام هرگونه اقدام 
یکجانبه برای الحاق اراضی فلسطین خودداری کنند.

تحلیلگر عراقی :
اقدام اخير امريکا نگران كننده است

نصب  از  نگرانی  ابراز  ضمن  عراقی  تحلیلگران  از  یکی 
سامانه دفاع موشکی در داخل سفارت آمریکا در بغداد این 
الکاظمی  آگاهی  با  اقدام  این  آیا  را مطرح کرد که  سئوال 

بوده است یا خیر؟
امنیتی  امور  تحلیلگر  العکیلی  المعلومه، صباح  به گزارش 
عراقی اعلام کرد: دولت الکاظمی باید با شفافیت موضع 
داخل  در  موشکی  دفاع  سامانه  نصب  درباره  را  خود 
موافقت  با  آیا  که  کند  روشن  بغداد،  در  آمریکا  سفارت 

آن بوده یا خیر؟
در  پیشرفته  موشکی  دفاع  های  سامانه  نصب  افزود:  وی 
بغداد بسیار نگران کننده است  داخل سفارت واشنگتن در 
زیرا این سفارتخانه مرکزی دیپلماتیک است که حمایت آن 

برعهده کشور میزبان است و پایگاه نظامی نیست.
ها  سامانه  این  نصب  کرد:  تاکید  عراقی  تحلیلگر  این 
نزد  نگرانی  از  آکنده  فضایی  ایجاد  به  مانور  برگزاری  و 
منجر  سبز  منطقه  اطراف  ساکنان  ویژه  به  شهروندان 

شده است.
به  وابسته  نماینده  ابراهیم  میثاق  که  است  حالی  در  این 
آزمایش  که  کرد  اعلام  پارلمان هم  در  عراق  فتح  ائتلاف 
سامانه دفاع موشکی بدون اطلاع دولت عراق نشانه ضعف 

دولت مصطفی الکاظمی و تحقیر آن است.

برخی  کوتاهی  خصوص  در  قضائیه  قوه  رئیس 
حادثه  در  قانونی خود  وظایف  انجام  در  مدیران 
قطعی  سیاست  گفت:  نطنز  و  سینا  کلینیک 
دستگاه قضا پیگیری و مؤاخذه مدیرانی است که 

به وظایف خود عمل نکرده اند.
شورای  جلسه  در  رئیسی  ابراهیم  سید  ا...  آیت 
همکاران  زحمات  از  تشکر  با  قضائیه  قوه  عالی 
پرونده  به  جهادی  رسیدگی  بابت  قضاء  دستگاه 
های قضائی همزمان با شیوع کرونا گفت: تلاش 
شیوع  وجود  با  که  قضائی  دستگاه  همکاران 
بیماری کرونا و مشکلات ناشی از آن تلاش می 
کنند تا پرونده های مردم به موقع رسیدگی شده 

و دچار اطاله دادرسی نشود قابل تقدیر است.
وي به شرایط اقتصادی این روزهای کشور نیز 
اشاره کرده و گفت: آنچه که این روزها موجب 
عدم  بازار،  مدیریت  عدم  شده  مردم  رنجش 
مدیریت قیمت ها و نوسانات بازار است. اما این 
اولین کار دشمن نیست و بارها دیده شده دشمن 
از طریق اخلال در نظام ارزی و پولی کشور به 

دنبال دشمنی کردن است.
این  حل  راه  برخی  افزود:  قضائیه  قوه  رئیس 
مساله را در مذاکره با امریکا و اروپا می دیدند، 
که البته برای همگان روشن شد که راه نادرستی 
است و باید به دستان پرتوان مردان و زنان این 
اینکه  الا  نداریم  کشور دل بست. هیچ مشکلی 
راهکار آن در درون کشور وجود دارد و این همان 
اصلی است که رهبر معظم انقلاب در همه این 

سال ها بر آن تاکید داشتند.
وي بی انظباطی مالی را عامل خسارت به کشور 
و ایجاد هزینه های اضافی عنوان کرده و تاکید 
قضائی  دستگاه  امروز  که  دانند  می  همه  کرد: 

کار  به  ویژه ای  بانکی تلاش  معوقات  به  نسبت 
میلیارد  هزاران  ما  همکاران  همت  با  و  گرفت 
اما همین  بازگشت  بانکی کشور  به نظام  معوقه 
پیگیری  و  لازم  های  ضمانت  اخذ  با  معوقات 
ضمانت ها، می توانست به معوقه مبدل نشود و 

زحمت ایجاد نکند.
مصمم  قضائی  دستگاه  افزود:  رئیسی  ا...  آیت 
ندهد  اجازه  بانکی  بخش  همکاری  با  که  است 
برخی افراد پولی بگیرند و تعهدات را انجام ندهند 
و بعد برای کشور مشکل ایجاد کنند. ولی از آن 
طرف هم دستگاه های مسئول نباید اجازه دهند 
که اعتبارات به دست افرادی سپرده شود که یا 
صلاحیت و توانایی لازم برای انجام تعهدات را 
ندارند و یا تضمینات لازم را نمی توانند بسپارند.

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از این جلسه 
شورای  اعضای  از  یکی  تذکر  به  واکنش  در  و 
اظهارنظرهای  برخی  درباره  قضائیه  قوه  عالی 
تمامی  در  گفت:  پیرامون شرایط کشور  سیاسی 

گره  که  بوده ایم  مسئولان  ما  این  سال ها  این 
جایگاه  آن  خاص  شرایط  در  و  کرده ایم  ایجاد 
تا مشکلات  و شخصیتی که گره گشایی کرده 
شود،  حل  مسئولان  دست  به  شده  ساخته 
زمینه  این  در  است.  بوده  انقلاب  معظم  رهبر 
همین  در  حتی  زیاد  بسیار  نمونه های  توان  می 
یکی دو سال اخیر را مثال زد. اینطور نشود که 
گره گشایی ها نادیده گرفته شود و آنها که مسئول 
ایجاد مشکلات و گره ها بوده اند، نقصان خود را 
متوجه آن جایگاهی کنند که همواره گره گشایی 
رئیس  این نشست حاج محمدی  است.در  کرده 
سازمان زندان ها با اشاره به توافق صورت گرفته 
میلیارد   ۵۰ تخصیص  از  مستضعفان،  بنیاد  با 
تومان برای آزادی بیش از نفر زندانی ۲۰۰۰ نفر 
زندانی جرائم غیر عمد خبر داد و افزود: از مقام 
مهندس  از  و  استجازه  این  بابت  رهبری  معظم 
و  مبلغ  این  تامین  برای  همراهی  بابت  فتاح 
که  چرا  کنیم  می  تشکر  محکومان  این  آزادی 

هر چه محیط زندان گلستان بشود باز هم زندان 
پدیده ای نامطلوب است.

حفاظت  مرکز  رئیس  عبدا...ی  الاسلام  حجت 
گزارشی  ارائه  با  به  نیز  قضائیه  قوه  اطلاعات 
سلامت  درباره  مرکز  این  نظارتی  اقدامات  از 
گذشته  هفته های  در  گفت:  قوه  کارکنان 
برخی  که  رسید  مرکز  این  دست  به  گزارشاتی 
کارکنان و قضات دستگاه قضا در مقابل پرداخت 
کارت اعتباری، گوشی اپل و دیگر هدایا به بهانه 
هفته قوه قضائیه، ضمن رد این هدایا نسبت به 

برخورد با هدیه دهنگان اقدام کرده اند.
رئیس  درویشیان  الاسلام  جلسه حجت  این  در 
سازمان بازرسی کل کشور نیز به ارائه گزارشی 
از وضعیت بازار مسکن پرداخته و گفت: در حوزه 
تکالیف  انجام  در  ها  فعل  ترک  برخی  مسکن 
قانونی از سوی مسئولان ذی ربط در سال های 
مسکن  ساخت  به  توجهی  بی  جمله  از  گذشته، 
ارزان قیمت، بازسازی بافت فرسوده و راه اندازی 
کنونی  شرایط  ساز  زمینه  قانونی،  سامانه های 
پیگرد ترک  بازرسی  بازار است که سازمان  این 
فعل های صورت گرفته را در دستور کار خود قرار 
داده است. رئیس قوه قضائیه نیز در واکنش به 
این گزارش و گزارش برخی اعضا درباره حوادث 
داشت  مسئولیت  که  مدیری  گفت:  کشور  اخیر 
بگیرد.  قرار  مواخذه  مورد  و  باشد  پاسخگو  باید 
تا  کنیم  برخورد  منفعلانه  همیشه  توانیم  نمی 
پلاسکو  ساختمان  مشابه  مورد  یک  هم  باز 
در  که  مختلفی  حوادث  زمینه  در  بگیرد.  شکل 
این مدت داشتیم و همه را اسم نمی آورم، باید 
عوامل را شناسیایی کنیم که آیا پیش بینی لازم، 

پیشگیری لازم و اقدام لازم را کرده اند؟

رئیس قوه قضائیه :

مدیران باید پاسخگو باشند

مدیر ملی طرح تکاپو :  سودزعفرانبهجیبدلالانخارجیمیرود

معاون وزیر ارتباطات :  همراهاولوايرانسلتخلفکردند

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

عدمنظارتبربازارباعثگرانیاجناسشدهاست

نماینده مردم شهرضا :  نگاهسنتیمجلسبهخانمهابايدتغییرکند

شماره ۲۱۷۸- سه شنبه ۱۷ تیر ۱۳۹۹


